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سخنگوی دستگاه دیپلماسی کشور گفت: اینکه در حاشیه نشست 
گفت و گوهایی در خصوص موضوع هســته ای و مذاکرات رفع 
تحریم هــا صورت بگیرد من این احتمال را رد نمی کنم و ایران 
به صورت طبیعــی از هر فرصتی برای بیان دیدگاه های خود در 

موضوعات مورد علاقه دوجانبه و بین المللی استفاده می  کند.
به گزارش اقتصادآنلاین، ناصر کنعانی، سخنگوی وزارت خارجه در نشست خبری 
هفتگی در پاسخ به سفر رییسی به نیویورک و حضور علی باقری در این سفر حضور 
دارد و امکان برگزاری جلسه ای در نیویورک در خصوص مذاکرات رفع تحریم ها 
برگزار شود، عنوان کرد: سفر رئیس جمهوری و هیأت همراه برای مشارکت در 
هفتاد و هفتمین اجلاس سالانه مجمع عمومی سازمان ملل انجام شده است. در 
ارتباط با حضور آقای باقری معاون سیاسی وزیر امور خارجه و مذاکره کننده ارشد 
ایران برای همراهی با هیأت ایران است و برنامه تعریف شده ای برای گفت وگو 
درباره مذاکرات رفع تحریم ها در چارچوب این سفر وجود ندارد ولی نشست های 
بین المللی فرصت خوبی است برای نشست های سیاسی و مذاکرات حاشیه ای بین 
مقامات کشورها و فرصتی برای تبادل نظر در خصوص موضوعات مورد علاقه 

دوجانبه، منطقه ای و موضوعات چندجانبه و بین المللی است.
وی افزود: ایران هیچ وقت میز مذاکرات را ترک نکرده و مذاکرات را به عنوان 
روش مناسب و منطقی و معقول برای حل وفصل اختلافات می داند. ایران از هر 
فرصتی برای بیان دیدگاه های سازنده و منطقی خود استفاده خواهد کرد و مجمع 

عمومی سازمان ملل یکی از فرصت های پیش روی ایران است.
کنعانی در این نشست در مورد تنش ها میان  جمهوری آذربایجان و ارمنستان 
گفت: موضوع تحولات قفقاز جنوبی بارها در سطوح مختلف مورد بررسی و اظهار 
نظر قرار گرفته است. جمهوری اسلامی مبتنی بر سیاست های همسایگی، در دور 
اخیر اختلافات به سرعت وارد عمل شد و توصیه های خود را به هر دو طرف منتقل 
کرد. ایران همچون همیشه از هیچ گونه کمکی برای پایان دادن به درگیری ها 

دریغ نمی کند.
ســخنگوی وزارت خارجه در ادامه بیان کرد: مواضع اصولی ایران واضح است 
و معتقد به ضرورت استفاده از رویکرد و راهکارهای سیاسی برای پایان دادن به 
درگیری ها و کاهش تنش و ورود به گفتگوهای سیاسی برای حل و فصل اختلافات 
دو کشور هستیم. معتقدیم آن چیزی که می تواند به حل و فصل این اختلافات 
کمک کند هم وجود اراده سیاسی در دو کشور برای شروع گفتگوها و هم استفاده 
از چارچوب های منطقه ای که به پایان دادن درگیری ها کمک کند و ایران بر مبنای 
سیاست همسایگی و روابط دوستانه با دو طرف همچنان آماده است برای پایان 
دادن به تنش ها و رفع اختلافات کمک کند.وی درباره درگیری بین تاجیکستان 
و قرقیزستان نیز اظهار داشت: دو کشور تاجیکستان و قرقیزستان از کشورهای 
مهم منطقه آسیای مرکزی هستند. این منطقه در سیاست محور همسایه محور 
ایران اهمیت خاصی دارد و این منطقه را جزو مناطقی می دانیم که ظرفیت های 
خوبی برای همکاری ایران با جمهوری های منطقه وجود دارد. سخنگوی دستگاه 

دیپلماسی با بیان اینکه خوشبختانه مناسبات ایران با این دو کشور نزدیک و دوستانه 
است، تاکید کرد: متاسفانه شاهد از سرگیری مجدد تنش ها و برخوردهای مرزی 
بین دو کشور هستیم. ایران برمبنای سیاست همسایگی و منطقه ای و مناسبات 
خوب با دو کشــور اعلام آمادگی کرد کمک کند در صورت اعلام نیاز دو طرف 
برای کاهش تنش ها و ایجاد آرامش و ترغیب روند گفت وگوهای دوجانبه کمک 
کند. معتقدیم چارچوب های سیاسی بهترین راه برای حل وفصل است. ایران برای 
حل و فصل اختلافات اعلام آمادگی کرده و در صورتی از سوی طرف های مقابل 

اعلام آمادگی شود ایران از هیچ تلاشی دریغ نخواهد کرد.
این دیپلمات در پاسخ به ســوال دیگری درباره تیرباران اسیران جنگی جبهه 
مقاومت ملی در افغانســتان از سوی طالبان و این که ایران واکنشی نشان نداده 
نیز اظهار داشــت: سیاست ایران در ارتباط با تحولات افغانستان روشن است. از 
زمان خروج نیروهای اشغالگر از این کشور ایران از مهمترین کشورهای منطقه 
بود که با نگاه کمک به صلح و ثبات در افغانستان ارتباط خود را با همه طرف های 
داخلی در افغانستان و طرف های ذیربط در افغانستان برقرار کرد.  وی افزود: پرهیز 
از درگیری های افغانی - افغانی و شکل گیری بستر سیاسی فراگیر برای تشکیل 
دولت متحد و فراگیر رویکرد ایران است. مناسبات ایران با هیأت حاکمه سرپرستی 
افغانســتان  و دیگر گروه ها در همین راستا شکل گرفت. ارتباط ما با طرف های 
افغانستانی برقرار است و مواضع سیاسی ایران در ارتباط با تحولات داخلی افغانستان 
و اتفاقاتی که در این کشور رخ می دهد مبتنی بر کمک به ایجاد ثبات و آرامش و 

جلوگیری از درگیری های افغانی- افغانی است. در همین مسیر تلاش های سیاسی 
خود را ادامه خواهیم داد.

سخنگوی وزرات خارجه درباره سفر تیمی از وزارت انرژی لبنان برای انعقاد قرارداد 
در زمینه سوخت که اظهار کرد: روابط ایران و دولت و ملت لبنان دوستانه است و 
ایران همواره تلاش کرد در جهت کمک به رفع مشکلات لبنان اعم از مشکلات 
سیاسی و به ویژه در دو سال اخیر کمک به رفع مشکلات اقتصادی لبنان خاصه 
در حوزه انرژی نقش سازنده  خودش را ایفا کند. ایران در چارچوب مناسبات دوستانه 
و سازنده با دولت لبنان و توسعه همکاری های دوجانبه با این کشور ارتباط دارد و 
گفت وگوهایی با وزارت انرژی لبنان انجام داده و متناسب با ظرفیت های خود حتما 
آمادگی دارد به رفع مشکلات لبنان در چاچوب منافع و مصالح دوجانبه کمک کند 
و با مذاکرات دو کشــور زمینه برای کمک اقتصادی به لبنان فراهم شود. بحث 
رایگان مطرح نیست. امیدواریم مذاکرات پیش رو بین دو کشور به رفع نیازهای 

ملت لبنان کمک کند. 
کنعانی با اشــاره به اینکه امروز و چند روز آینده ایران میزبان هیأت اقتصادی 
و تجاری بزرگی از فدراســیون روســیه خواهد بود شامل بیش از ۶۰ شرکت از 
شرکت های مختلف خصوصی و دولتی این کشور خواهد بودو این هیأت ده ها 
جلسه با همتایان و شرکت های ایرانی خواهند داشت، توضیح داد: نتیجه آمدن 
هیأتی متنوعی و برگزاری نشست  های متنوع و خاصه این هیأت عملا نتیجه یک 
سال تلاش های دو کشور در حوزه های مورد علاقه است. سفرهای متعدد وزرای 
دو کشور، مذاکرات در سطوح مختلف بین روسای جمهور و وزرای خارجه دو کشور 
و ... عملا بخشی از نتیجه تلاش های مشترک دو کشور در طول یک سال گذشته 
در راســتای تقویت همکاری ها بین دو کشور بوده است. وی ادامه داد: گسترش 
مناسبات تامین کننده منافع و مصالح مشترک دو کشور است. ایران از هر تحول 
مثبت در مناسبات ایران با همسایگان مبتنی بر منافع  مشترک استقبال می کند. ما 
در حوزه های همکاری های استانی هم به دلیل تلاش های گذشته و تلاش های 
یک سال گذشته زمینه های خوب همکاری در حوزه استان های دو کشور شکل 
گرفت. فضای خوبی را در روند گسترش همکاری های تجاری و اقتصادی ایران و 
روسیه شاهدیم و بخشی از نتایج تلاش های ایران و دولت در تمرکز بر سیاست 

همسایه محور تلقی خواهد شد.
کنعانی در پاسخ به سوال اقتصادآنلاین در خصوص دیدار مقامات ایرانی )علی 
باقری کنی و حسین امیرعبداللهیان( با مقامات آمریکایی و همچنین روند مذاکرات 
بیان کرد: هیچ گفت وگوی دوجانبه ای با مقامات آمریکا در نیویورک نخواهیم داشت 
و رئیس جمهور به صراحت و شفافیت دیدگاه ایران را بیان کرد. در حوزه مذاکرات 
رفع تحریم ها ارتباطات و تماس ها از طریق هماهنگ کننده اتحادیه اروپا ادامه 
دارد و در این زمینه هر گونه تحولی در همین چارچوب رخ خواهد داد. سفر باقری 
ارتباطی به گفت وگوی دوجانبه با مقامات آمریکایی در بحث هســته ای و هیچ 

موضوع دیگری ندارد و نخواهد داشت.
سخنگوی وزارت خارجه همچنین درباره سفر رییسی به نیویورک گفت: رئیس 

جمهوری دیدگاه ها و نظرات ایران را در ارتباط با تحولات منطقه ای بیان خواهند 
کرد. همچنین ایشان مذاکرات دوجانبه در حاشیه نشست مجمع عمومی خواهد 
داشت و در کنفرانس های خبری برنامه ریزی شده شرکت خواهد کرد. با جمعی از 

ایرانیان مقیم آمریکا گفت وگو خواهد داشت. 
وی ادامه داد: ایران از این نشست برای بیان دیدگاه ها استفاده خواهد کرد و به 
تدریج نتایج این دیدار به اطلاع مردم خواهد رسید. هیچ موقع تریبون های عمومی 
مجامع بین المللی را ترک نکردیم و آقای رییسی بر حضور در این اجلاس تأکید 
داشت که مواضع رسمی ایران را با صراحت و شفافیت از تریبون مجمع عمومی 
به اطلاع جهانیان برساند.سخنگوی وزارت خارجه درباره سخنان مشاور امنیت ملی 
آمریکا درباره مهسا امینی گفت: هرگونه اظهارات مداخله جویانه مقامات امریکایی 
را در موضوعات داخلی ایران قطعا اشتباه می دانیم. دولت آمریکا اگر نگران ملت 
ایران است محاصره ظالمانه، یکجانبه غیرقانونی چند دهه ای خود را علیه ملت 
ایران بردارد و از سیاست های ظالمانه علیه این ملت دست بردارد. اینگونه اظهارات 
مقامات آمریکایی، مداخله جویی در امور داخلی ایران است و ایران این اظهارات 
را غیرمفید می داند و به مقامات دولت آمریکا توصیه می کند به مسائل داخلی خود 

و حقوق ملت ایران بپردازند و در امور داخلی کشورهای مستقل مداخله نکنند.
کنعانی درباره نقش عمان در مذاکــرات برجامی توضیح داد: گمانه زنی های 
خبری و رسانه ای در ارتباط با روند مذاکرات را نمی توانم تعیین کنم. روند مذاکرات 
چارچوب روشــنی دارد و در همان چارچوب ادامه می یابد. اگر روند موازی نقش 
آفرینی های طرف ثالث است این موضوع جدیدی نیست و پیش از این کشورهای 
مختلف با علاقه مندی و نگاه توام با حســن نیت تــلاش کردند در ارتباطات 
دیپلماتیک نقش سازنده ای را برای نزدیک کردن دیدگاه های طرف های مذاکره 
ایفا کنند. ایران از این تلا ش  های با حسن نیت استقبال کرده است. اگر هر کشوری 
با نگاه به ضرورت کمک به حل و فصل اختلافات گامی بردارد و نقشی ایفا کند 

ایران استقبال می کند.
کنعانی درباره پیشنهاد فرانسه و اردن برای برگزاری نشست فوری منطقه ای با 
حضور ایران و عربستان تصریح کرد:  ایران معتقد است آن چیزی که می تواند به 
تقویت ثبات و آرامش در منطقه و حل و فصل اختلافات و کمک به بحران های 
پیچیده منطقه ای کمک کند استفاده از چارچوب های منطقه محور است. فضای 
سیاسی منطقه به ویژه در طول ماه های اخیر بیش از هر زمان دیگری مستعد راه 
اندازی ابتکارهای دوستانه منطقه ای است برای این که کشورهای منطقه بنشینند 
و تبادل نظر کرده و از ظرفیت های منطقه ای برای حل و فصل اختلافات استفاده 
کنند.  سخنگوی وزارت خارجه در پاسخ به عدم موضع گیری ایران در فوت ملکه 
بیان کرد: ایران از نظر پروتکلی متناسب با روابط دوجانبه و هم از منظر عمل متقابل 
در مناسبت های مشابه براساس عرف رایج دیپلماتیک عمل کرده است. مناسبات 
بین کشورها در خلاء شکل نمی گیرد و مبتنی بر چارچوب های مناسبات دوجانبه 
عمل می شود و امیدوارم در دوران پیش رو شاهد ارتقای مناسبات دیپلماتیک دو 

کشور باشیم.

کنعانی در نشست خبری هفتگی؛

احتمال ادامه مذاکرات رفع تحریم ها را در حاشیه نیویورک رد نمی کنم
در سازمان ملل، صدای ملت ایران خواهم بود

رئیس جمهور گفت: نماینده و صدای ملت ایران در سازمان ملل خواهم بود.
به گزارش ایسنا، سید ابراهیم رئیسی صبح دیروز )دوشنبه( پیش از ترک تهران جهت حضور در هفتاد و 
هفتمین مجمع عمومی سازمان ملل اظهار کرد: ملت ایران ایستادگی و مقاومت داشته و حضور من در این 
سفر به عنوان صدا و نماینده این ملت خواهد بود.وی افزود: اگر با تحریم و تهدید، ملت ایران متوقف می 
شد، حضور ما در سازمان ملل عزتمندانه نخواهد بود، اما حضور من در این سفر عزتمندانه و با افتخار است.
رئیس جمهور ادامه داد: به دلیل قدرتی که ملت ایجاد کرده است، حضور من با افتخار و عزتمندانه است. 
قدرت مسئولان ناشی از قدرت مردم است و این قدرت مردم به ما جسارت و جرات می دهد تا حرف 
ملت را بدون لکنت زبان بیان کرده و از حق ملت دفاع کنیم.رئیسی با اشاره به اینکه سفر به نیویورک با 
دعوت رئیس سازمان ملل انجام می گیرد، گفت: این سفر فرصتی برای بیان دیدگاه ها و تبیین مواضع 
جمهوری اسلامی ایران است. همچنین فرصتی برای بیان ظلم هایی است که به ملت ایران و مردم 
تحت ستم دنیا شده است. این سفر محل تبیین ظلم ها و بی عدالتی هاست. در واقع این سفر می تواند 
یکی از جلوه های جهاد تبیین باشد.رئیسی با بیان اینکه در این سفر مواضع جمهوری اسلامی ایران بیان 
می شود، تصریح کرد: اگر فرصت باشد دیداری با ایرانیان مقیم آمریکا و برخی چهره ها خواهم داشت. 
اصل حضور در این اجلاس در راستای سیاست خارجی ایران یعنی عزت، حکمت و مصلحت خواهد بود.

جولان دلال ها در بازار کالاهای اساسی
دولت هیچ نظارتی بر شبکه توزیع ندارد

نایب رئیس کمیسیون عمران مجلس گفت: دولت هیچ نظارتی بر شبکه 
توزیع کالاهای اساســی ندارد به همین دلیل دلال ها برای خود به راحتی 

جولان می دهند و قیمت کالاها را روز به روز بالا می برند.
کمال علی پورخنکداری در گفت وگو با خانه ملت با اشاره به ادامه گرانی کالاهای اساسی پس 
از حذف ارز ترجیحی، گفت: اگرچه گرانی کالاهای اساسی دلایل مختلفی دارد اما حذف ارز 
ترجیحی شوک بزرگی به قیمت ها وارد کرد و دولت نتوانست بازار را کنترل کند در حالی که 
قرار بود صرفا قیمت چند قلم کالا افزایش پیدا کند اما نه تنها شاهد افزایش قیمت بسیاری 
از کالاها در ابتدای امر بودیم بلکه این افزایش همچنان ادامه دارد.نماینده مردم قائم شــهر، 
سوادکوه، جویبار، سیمرغ و سوادکوه شمالی در مجلس شورای اسلامی با بیان اینکه افزایش 
قیمت های ناشی از حذف ارز ترجیحی برای مردم بسیار سنگین تمام شد و دولت نتوانست 
کنترلی بر بازار داشته باشد، ادامه داد: موضوع دیگر عدم فعالیت صحیح سازمان تعزیزات است 
چراکه باید نظارت کامل و جدی بر فعالیت اصناف، تولیدکنندگان، توزیع کنندگان و بازار داشته 
باشد اما متاسفانه این سازمان ضعیف عمل می کند.نایب رئیس کمیسیون عمران مجلس شورای 
اسلامی افزود: متاسفانه دولت نیز هیچ نظارتی بر شبکه توزیع ندارد به همین دلیل دلال ها برای 
خود به راحتی جولان می دهند و قیمت کالاها را روز به روز بالا می برند، بنابراین در شرایطی که 
هرج و مرج گریبان بازار را گرفته است وزارتخانه های مرتبط باید پای کار آمده و کنترل بازار را 

در دست بگیرند چراکه تنها در این صورت می توان بر گرانی ها فائق آمد.

با موافقت دولت؛
یک هزار دستگاه آمبولانس مورد نیاز سازمان 

اورژانس کشور وارد می شود
هیــأت وزیران با ورود و ترخیص یک هزار دســتگاه آمبولانس مورد نیاز 

سازمان امورژانس کشور موافقت کرد.
به گزارش ایلنا، در راستای بهره مندی از خدمات خیرین و سایر سازمان های بین المللی برای 
تأمین تجهیزات و توزیع عادلانه آنها در مناطق کم برخوردار کشور با استفاده از ظرفیت های 
قانونی و با هدف بهبود ا رایه خدمات فوریت های پزشــکی و سلامت به شهروندان، هیئت 
وزیران با درخواست وزارت بهداشت، درمان و آموزش پزشکی مبنی بر صدور مجوز برای ثبت 
سفارش، ورود، ترخیص و شماره گذاری تعداد یک هزار دستگاه آمبولانس اهدایی سازمان های 
بین المللی و خیرین جهت استفاده در پایگاه های اورژانس کشور، بدون رعایت شرایط مقرر در 
ضوابط فنی واردات خودرو و بدون پرداخت حقوق ورودی و عوارض گمرکی و معاف از مالیات 

بر ارزش افزوده و با رعایت سایر قوانین و مقررات مربوط، موافقت کرد.

مردم از کیفیت لوازم یدکی خودرو گلایه مند هستند
عضو کمیســیون صنایع و معادن مجلس با بیان اینکه در حال حاضر گلایه هایی 
درباره کیفیت پایین لوازم یدکی مطرح می شود، گفت: با وجود اینکه قطعات یدکی 
نو هستند اما به سرعت از رده خارج می شوند و از آنجاکه برخی قطعات مصرفی 
هستند و شامل گارانتی نمی شــود، موجب دغدغه و تحمیل هزینه به مشتریان 

می شود.
سیدجواد حسینی کیا در گفت وگو با خانه ملت درباره وضعیت بازار قطعات یدکی خودرو، گفت: اقداماتی 
در وزارت صمت برای جلوگیری از توزیع قطعات یدکی تقلبی و قاچاق در حال انجام است به این معنا 
که تمامی کالاها باید دارای بارکد باشند تا امکان رصد داشته باشند.نماینده مردم سنقر در مجلس شورای 
اسلامی افزود: نظارت دقیق بر بازار می تواند قطعات یدکی بی کیفیتی که زیرپله ای تولید می شود را از 
رده خارج کند از سوی دیگر نظارت موجب افزایش کیفیت قطعات خواهد شد تا با این امر هزینه های 
مردم کاهش یابد.این نماینده مردم در مجلس یازدهم اضافه کرد: وزارت صنعت، معدن و تجارت باید 
با اقدامات لازم بستری فراهم کند که تولیدات مربوط به خودرو علاوه بر اینکه استانداردهای 85گانه را 
تامین کند در مرحله بعدی بتواند به استانداردهای بالاتر نیز دست یابد.عضو کمیسیون صنایع و معادن 
مجلس تصریح کرد: در حال حاضر گلایه هایی درباره کیفیت پایین قطعات یدکی مطرح می شود؛ در 
واقع با وجود اینکه قطعات یدکی نو هستند اما به سرعت از رده خارج می شوند و از آنجاکه برخی قطعات 

مصرفی هستند و شامل گارانتی نمی شود، موجب دغدغه و تحمیل هزینه به مشتریان می شود.

احتمال افزایش قیمت سیمان و میلگرد 
کمبود انرژی؛ بهانه یا دلیل کاهش تولید؟

با نزدیک شدن به فصل سرما، مجدداً بیم افزایش قیمت سیمان و میلگرد در پی 
قطعی گاز صنایع می رود. این در حالی است که برخی از کارشناسان معتقدند برخی 
تولیدکنندگان از قطعی گاز و برق برخی ازرتولیدکنندگان به عنوان یک ابزار تاکتیکی 

برای بالا بردن قیمت ها استفاده می کنند.
به گزارش تجارت نیوز، با وجود ثبات قیمت ســیمان و میلگرد طی هفته های اخیر، همچنان بازار 
ساخت وساز در رکود به سر می برد. هر چند در شش ماهه ابتدای سال جاری افزایش حقوق و دستمزد 
و قیمت مصالح ساختمانی همزمان با جراحی بزرگ اقتصادی دولت سیزدهم، عمق رکود تولید در بازار 
مسکن را عمیق تر کرد. در این میان حتی عدم قطعی برق صنایع و به تبع آن ثبات در بازار سیمان و 

میلگرد هم نتوانست به بازار تولید مسکن کمکی کند.
بر اساس اعلام شرکت توانیر، میزان مصرف برق در بخش سیمان در تابستان نسبت به مدت مشابه 
سال گذشته بیش از پنج درصد افزایش یافت، اما صنایع با تکرار خاموشی های سال گذشته مواجه نشدند.

شرکت توانیر اعلام کرد که بر اساس آمارهای موجود از بازار، در حال حاضر سیمان با کاهش قیمت 
تا ۲۰ درصدی نسبت به مدت مشابه سال گذشته و تقاضای خرید مواجه است که این موضوع بیانگر 
رشد تولید و تأمین تقاضای بیش  از حد نیاز بازار است.در حال حاضر انباشت تقاضای پنج میلیونی در بازار 
مسکن وجود دارد. اما افزایش سرسام آور قیمت مصالح ساختمانی از ابتدای سال جاری در کنار کاهش 
صدور پروانه های ساختمانی منجر به این شد علائم حیاتی بازار مسکن که مدت هاست در کما فرو رفته 

هر روز کمتر شود. حتی طرح نهضت ملی مسکن هم نتوانست تا به امروز کمکی به بازار مسکن کند.
پیش بینی ادامه تورم در بازار مسکن

حال با نزدیک شدن به فصل سرما مجدد بیم قطعی گاز صنایع می رود؛ موضوعی که تأثیر خود را در 
افزایش قیمت سایر مصالح ساختمانی و کندتر شدن روند تولید مسکن خواهد گذاشت.فرشید پورحاجت، 
عضو انجمن انبوه سازان، در گفتگو با تجارت نیوز عنوان کرد: از ابتدای سال جاری سناریوی افزایش قیمت 
مسکن متأثر از جراحی اقتصادی دولت پیش بینی می شد.او ادامه داد: افزایش قیمت ها تأثیر خود را در 
تمام سطوح اقتصادی از جمله بازار مسکن گذاشت و همین امر شرایط را برای تولید مسکن سخت کرد.

وی عنوان کرد که به واسطه ثبات قیمت ها به نظر می رسد یک تخلیه قیمتی در حال صورت گرفتن 
است.این فعال صنفی خاطرنشان کرد: در شش ماه ابتدایی سال جاری، اقتصاد کشور پر از فراز و فرود 
بود و در نتیجه خروجی مثبتی برای بازار و همچنین تولید مسکن در پی نداشت. حال باید منتظر بود و 
دید که آیا در نیمه دوم سال جاری، تحولی در بازار مسکن رخ می دهد یا اینکه کماکان تورم به عنوان 
محتمل ترین گزینه در بازار مسکن حادث خواهد شد.پورحاجت افزایش تولید مسکن را مشروط بر ثبات 
اقتصادی دانست و عنوان کرد: تولید مسکن یک کار بلندمدت و زمان بر است. به همین جهت فاکتور 
زمان در تولید بسیار مهم است. تولیدکنندگان مسکن برای برنامه ریزی نیازمند ثبات اقتصادی هستند که 
بعید می دانم در نیمه دوم سال جاری این روند تداوم داشته باشد.او تصریح کرد: کماکان تورم در بخش 
مسکن ادامه خواهد داشت. اما باید منتظر بود و دید که آیا اقتصاد کشور در  ماه های آینده دستخوش 

چه تغییر و تحول سیاسی می شود؟
تاکتیک افزایش قیمت سیمان با قطعی گاز و برق

پورحاجت در پاسخ به این سؤال که آیا قطعی گاز صنایع از جمله بخش سیمان و فولاد با توجه به فرا 
رسیدن فصل سرما می تواند بر بازار تولید مسکن تأثیر بگذارد، توضیح داد: موضوع قطعی برق و گاز یک 
الگوی تاکتیکی برای تولیدکنندگان سیمان و فولاد است. تولیدکنندگان به واسطه این تاکتیک اقدام به 

کاهش تولید می کنند که در پی آن کاهش عرضه و افزایش قیمت می شود.

رصد بازار کالای اساسی؛
نوشیدنی محبوب ایرانی ها لاکچری شد

چای ســیاه خارجی در ۵ ماه ابتدای سال نیز بین ۲۰ تا ۲۵ درصد رشد قیمت را 
تجربه کرده و میانگین قیمت آن حدود ۳۰ هزار تومان بالا رفته است.

به گزارش اقتصادنیوز ، قیمت بعضی از برندهای معروف چای در یک ماه گذشته بین ۴ تا ۱۰ درصد 
افزایش یافته است. چای سیاه خارجی در 5 ماه ابتدای سال نیز بین ۲۰ تا ۲5 درصد رشد قیمت را تجربه 
کرده و میانگین قیمت آن حدود ۳۰ هزار تومان بالا رفته است. چای ایرانی طی این مدت تغییرات قیمت 

زیادی نداشته و قیمت هر کیلو از آن بسته به نوع و کیفیت بین ۱۰۰ تا ۱۴۰هزار تومان متغیر است.

اخبار کوتاه 

معین الدین سعیدی نماینده مجلس:

مردم انتظار دارند حساسیت ها به حیف و میل بیت المال باشد
یک نماینده مجلس گفت: آقای رئیس جمهور 
هنگام انتخابات گفتند گشت ارشاد مدیران داریم 
مردم انتظار دارند حساســیت ها به حیف و میل 
کردن بیت المال باشد نه چند تار موی دختران و 

فرزندان شان.
معین الدین سعیدی در گفت وگو با ایلنا، در پاسخ به این سوال 
که پس از مرگ مهسا امینی مطرح شد که آیا مجلس شورای 
اسلامی می تواند به لحاظ قانونی جلوی اقدامات فراقانونی که 
شــاهد رخ دادن شان بودیم را بگیرد و قوانینی به این منظور 
تصوب کند، گفت: واقعیت امر این است که همه احساسات شان 
جریحه دار و قلب  شان شکسته شده است. شرایط، شرایط خوبی 
برای ما که جزو مسئولان کشوری هستیم و خودمان را پیرو 
خط امامان می دانیم نیست، فرمودند هنگامی که خلخال از پای 
زن یهودی برداشته شد، اگر مسلمانی این را شنید از شرم بمیرد 

رواست، این اتفاقات در شان کشور و نظام ما نیست.
این نماینده مجلس خاطرنشــان کــرد: در چنین مواردی 
پیگیری هایی که بعدا شــده است معمولا خیلی به نتیجه 
نرسیده و دارای بازدارندگی در این قضیه نبوده است.وی یادآور 
شد: رئیس جمهور محترم در هنگام انتخابات فرمودند که ما 
گشت ارشاد مسئولین را راه اندازی می کنیم. مردم انتظار دارند 
حساسیت ها نسبت به حیف و میل کردن بیت المال، وعده های 
دروغین مدیران اجرایی و زندگی اشــرافی مدیران باشد نه 
این که مشاهده کنند حساسیت و تمرکز روی چند تار موی 

خواهران و فرزندان شان باشد، این پذیرفتنی نیست.
سعیدی ادامه داد: فارغ از این که در آن بازداشتگاه چه اتفاقی 
افتاده است، شاهد بودیم که نیروی انتظامی ویدئوهایی منتشر 
کرد مبنی بر این که برخورد فیزیکی صورت نگرفته است اما 
همان استرس روانی که به یک دختر  بیست و دوساله وارد 

می شود آن هم برای کسی که هیچگاه پایش به کلانتری 
باز نشده است، برای کسی که پاسگاه و دادگاه شاید برایش 
یک تابو باشد، فشار روانی ایجاد می کند که به اندازه خودش 

می تواند متاسفانه منجر به چنین فجایعی شود. 
وی با بیان اینکه معتقدم باتوجه به عدم کارکرد گشت ارشاد 

در تبیین کردن فرهنگ حجاب باید چنین موضوعی برداشته 
شود تا بیشتر از این فرزندان این سرزمین احساس ناامنی با 
چنین برخوردهایی نداشته باشند، عنوان کرد: این موضوع را 
در مجلس پیگیری خواهیم کرد و بسیاری از نمایندگان هم به 
شدت پیگیر شدند، آقای قالیباف هم ماموریتی به کمیسیون 
شــوراها و امور داخلی کشور دادند تا همه زوایای این اتفاق 
بررسی شود. این نماینده مجلس گفت: همه باید خودمان را 
جای خانواده ای که این گونه دسته گل شان پرپر شد بگذاریم 
و این فاجعه بزرگ را به ملــت ایران، جامعه زنان و خانواده 
مهسا امینی تسلیت می گویم و امیدوارم این دفعه جنس و 
نوع پیگیری هایی که در دولت و مجلس می شود، باعث ایجاد 

بازدارندگی از چنین فجایعی در کشور شود.
وی درباره این که از مجلس گلایه می شود چرا از وزیر کشور 
ســوالی درباره عملکرد گشت ارشاد نمی کند، گفت: به این 

شــکل نیست، همین الان هم تعدادی از نمایندگان از وزیر 
کشــور طرح سوال دارند ولی چنین تصمیماتی باید در نگاه 
کلان تر پیگیری شود. درست است نیروی انتظامی به وزیر 
کشور به نوعی تحفیظ شده است اما طبیعتا ریشه یابی این 
موضوع نیازمند یک کار کارشناســی است و معتقدم صرف 
فشار به وزیر کشور و بعضا تقاضای سوال از ایشان بازدارندگی 
لازم را ایجاد نمی کند. این نماینده مجلس تاکید کرد: گشت 
ارشاد واقعا هم خروجی نداشته است. همین الان شما جوانان 
شهرهای مختلف را ببینید چه تاثیری داشته است، معتقدم 
بسیاری نهادهای فرهنگی و مذهبی که برای حوزه فرهنگ 
حجاب و عفاف هزینه دریافت می کنند، نشان داده اند اثرگذاری 
لازم را ندارند و این ها باید برای این همه هزینه که برای شان 
شده است به جایی نرسیده اند و کارشان هیچ نتیجه ملموسی 

نداشته پاسخگو باشند.

متروداری به روش زاکانی

اسقاط نسل اول مترو برای تأمین قطعات یدکی
استفاده از قطعات یدکی اتوبوس های قدیمی برای 
بازسازی اتوبوس هایی که سن و سال کمتری دارند، 
موضوعی بود که بارها در مدیریت دوره گذشته تذکر 
داده شده بود اما در این دوره، این رسم به مترو رسیده 
و از قطعات واگن های قدیمی برای راه اندازی قطارهای 
جدیدتر استفاده می کنند. شهردار تهران در این رابطه 
گفته است که این واگن ها از نسل DC یا همان نسل 

اولی ها هستند.
سید جعفر تشکری هاشمی درخصوص اوراق کردن واگن های 
قدیمی مترو برای تأمین قطعه یدکی به اکوایران گفت:  اینکه فکر 
کنیم قطارهای مترو مانند یک ماشین سواری بعد از ۱5 – ۲۰ سال 
کهنه می شوند و باید اسقاط شوند، اینطور نیست. شما در کشورهای 
اروپایی، قطارهایی را می بینید که بسیار قدیمی تر از قطارهای متروی 
تهران هستند ولی درحال جابه جایی مسافر می باشند. در شهرهای 
اروپایی، ترامواهایی هستند که به نظر تاریخی می آیند ولی هنوز 
مسافر جابه جا می کنند. حتی بعضی از واگن های راه آهن خودمان 

نیــز مربوط به چند  دهه  قبل هســتند اما همچنان کار می کنند. 
اصولاً واگن ها، کالاهایی نیســتند که زود از رده خارج شوند. وی 
افزود: وقتی قطعه ای با تکنولوژی جدیدتری تولید می شــود، این 
قطعات هستند که جابه جا می شوند. به طور مثال، اگر یک برُد یا 
قطعه الکترونیکی  مورد استفاده در واگن مترو با تکنولوژی جدیدتر، 
حجم کمتر و راندمان بالاتر تولید شود، این قطعه جدید جایگزین 
قطعه قبلی می شود و سایر قطعات را دور نمی اندازند و به ذوب آهن 
ارسال نمی کنند. بنابراین، فکر می کنم اطلاعات تخصصی مترو را 
باید همکاران مجموعه مترو، دقیق تر در اختیار شهردار بگذارند تا 
ناوگان ریلی بی جهت از چرخه  خدمات رسانی خارج نشود، چرا که 
همه قطارهای مترو قابل  تعمیر هستند و هیچ واگنی نیست که ما 
بخواهیم آن واگن و قطعاتش را دور بیندازیم و به ذوب آهن بفرستیم 
بلکه باید این واگن ها را با استفاده از تکنولوژی های نو، به روز کنیم.
تشکری هاشمی ادامه داد: خاطرم هست که پروژه ای در شرکت 
بهره برداری متروی تهران تعریف شد و قرار شد همه قطارهای مترو 
با فناوری های نو تجهیز شوند و بتوانند با راندمان بالاتری کار کنند 

در صورتی که حتماً این واگن ها قابل  استفاده هستند و باید مورد 
بهره برداری قرار بگیرند. اینکه از قطارهای نســل قدیم به عنوان 
قطعه یدکی استفاده شود، بدترین اتفاق ممکن است، چه در دوره ی 
مدیریت شورای پنجم شهر تهران که بارها به آنها تذکر دادیم و چه 

این دوره، باید این روند اصلاح شود.
وی افزود: اتوبوسی که امروز بالغ  بر ۱۰ میلیارد تومان قیمت دارد، 
تا قطعه ای مانند سوپاپش خراب می شود، فوری آن را  باز می کنند و 

باقی مانده قطعاتش را هم بین سایر اتوبوس های نیازمند تعمیر پخش 
کنید که در نهایت بتوانند یک اتوبوس اسقاطی از آن بسازند و در 
مورد مترو هم وضع همین است. همانطور که شهردار قول دادند 
که قرارداد خرید قطعات را منعقد می کنند، انتظار داریم جلوی این 
اتفاقات گرفته شود و هرچه سریع تر این قرارداد منعقد شده و سفارش 
خرید این قطعات داده شود، به این امید که همه واگن ها در خدمت 

مردم قرار گیرند.
تشکری هاشمی درخصوص خبر خرید برخی تجهیزات مترو گفت:  
احتمالاً منظور، چرخ های واگن های مترو بوده است. خوشبختانه در 
قراردادی که قبلا منعقد شده بود، این چرخ ها سفارش داده شده بود 
و حدود 9۰۰ چرخ را دریافت کردند و بقیه آن به تعداد ۲۰۰۰ چرخ 
نیز تا در حال حمل به ایران است. ارزش این قرارداد حدود ۶۰ میلیارد 
تومان بوده است که بخش هایی از آن پرداخت شده و مابقی آن قطعاً 
تا رسیدن چرخ های باقی مانده باید پرداخت شود تا بتوانیم این چرخ ها 
را ترخیص کنیم. به هر شکل، تعهدات مالی با طرف خارجی را باید 
در موعد مقرر تسویه کنیم تا ترخیص چرخ های سفارش داده شده، 

ممکن شود. وی افزود: چرخ، یک قطعه از واگن  است و ما صدها و 
شاید هزاران قطعه دیگر نیاز داریم که باید برسند تا بتوانیم واگن های 
مترو را به صورت کامل اورهال کنیم و مجبور نشویم از قطعه مورد 
نیاز را از یک واگن باز کنیم و آن را در واگن دیگر مورد اســتفاده 
قرار دهیم، ضمن اینکه ۲۰۰۰ چرخ سفارش داده شده طبق نرُم های 
مصرف شرکت مترو تقریباً برای ۲ سال کافی مصرف است، چون 
مترو به صورت میانگین سالانه ۱۰۰۰ چرخ نیاز دارد، فلذا امیدواریم 
این روند خوبی که برای خرید چرخ های مترو شروع شده است، برای 

بقیه  قطعات مترو نیز استمرار داشته باشد.
تشــکری هاشمی خاطرنشان کرد: به هر شکل، گرچه ساختن، 
ایجاد کردن و راه اندازی کار بسیار سختی است ولی نگهداشت هم 
به همان اندازه اهمیت دارد و ما نمی توانیم پیش فرض مان این باشد 
که یک روز وسیله ای را خریده ایم و تا قیامت آن وسیله برای ما کار 
می کند و نیــاز به اقدام دیگری ندارد بلکه باید مرتباً به تجهیزات 
آن  رسیدگی کنیم و در مورد قطعاتی که نیاز به تعمیر و تعویض 

دارند، اقدام کنیم.

واردکنندگان موبایل می توانند ارز مورد نیاز برای واردات گوشی های بالای 
۶۰۰ دلار را از طریــق ارز حاصل از صادرات محصولات خود تامین کنند و 

ثبت سفارش انجام دهند.
به گزارش اقتصادنیوز،  پس از ماه ها محدودیت در واردات موبایل های بالای ۶۰۰ دلار، هفته 
گذشته امید جدیدی برای از سرگیری واردات تجاری این گوشی ها جرقه زد. با این حال چنان 
شروط سختی برای تامین ارز واردات این گوشی ها در نظر گرفته شده که نه تنها چالش های 
جدیدی برای واردکنندگان این کالا ایجاد می کند، بلکه پیش بینی می شود زمینه ساز ایجاد 
جریان انحصاری جدیدی در بازار موبایل کشور شود. کارشناسان معتقدند در نظر گرفتن این 
شرط جدید مبنی بر تامین ارز واردات گوشی موبایل از محل ارز حاصل از صادرات محصولات 
خود، ممکن است زمینه ساز تبانی شرکت های واردکننده موبایل با برخی شرکت های پتروشیمی 
شود که در حال حاضر بیشترین ارز صادراتی را در اختیار دارند. در این صورت و با انحصار ایجاد 

شده، این شرکت ها می توانند نبض بازار موبایل را در دست بگیرند.
طبق اطلاعیه ای که هفته گذشته در سامانه جامع تجارت، وابسته به وزارت صمت درج شد، 
واردکنندگان موبایل می توانند ارز مورد نیاز برای واردات گوشی های بالای ۶۰۰ دلار را از طریق 
ارز حاصل از صادرات محصولات خود تامین کنند و ثبت سفارش انجام دهند. با این حال، اگرچه 
این شرط پس از ماه ها ممنوعیت تخصیص ارز به گوشی های به اصطلاح لوکس، پیش پای 
واردکنندگان قرار گرفته، اما همچنان نتوانسته آنها را راضی کند؛ زیرا واردکنندگان معتقدند در 
اجرای این روش به قدری چالش های جدی وجود دارد که انتظار می رود عملی کردن آن، بازار 
موبایل را با مشکلاتی اساسی از جمله ایجاد انحصار برای گروهی خاص مواجه کند.محمدرضا 
عالیان، سخنگوی انجمن واردکنندگان موبایل به انتقاد از این رویه جدید پرداخته و می گوید: 
کسانی که واردات موبایل را انجام می دهند، لزوما صادرکننده نیستند؛ در نتیجه برای تامین ارز 
لازم جهت واردات گوشی های بالای ۶۰۰ دلار، واردکنندگان فعلی یا باید شروع به صادرات 
یک محصول کنند که طبیعتا به دلیل عدم شناخت از آن بازار احتمالا ارزش افزوده چندانی به 
دست نمی آورند یا صادرکنندگان محصولات ارزآور، به بازار واردات موبایل ورود می کنند که این 
نیز به دلیل ورود تجار غیرمتخصص به بازار موبایل، آسیب های دیگری ایجاد می کند.عالیان 
با تاکید بر اینکه در پیش گرفتن این رویه، نتیجه ای جز ایجاد بی نظمی در بازار های مختلف 
ندارد، خواستار تجدید نظر وزارت صمت در فرآیند تامین ارز واردات موبایل شد. این شرط جدید 
درحالی در سامانه جامع تجارت درج شده است که بازار موبایل، هنوز خاطره ناخوشایند تامین 
ارز واردات از محل صادرات خشکبار را از یاد نبرده است. اوایل امسال مقرر شد که ارز واردات 

موبایل از محل ارز حاصل از صادرات خشکبار تامین شود، اما در نهایت و با امتناع صادرکنندگان 
خشکبار از عرضه ارز خود به واردکنندگان موبایل یا مطالبه  قیمت هایی بالاتر از نرخ بازار آزاد، 
این رویه نیز با شکست مواجه و بازار دوم نیما هم که برای انجام این معاملات در نظر گرفته 
شده بود، تعطیل شد.اگر چه پس از ممنوعیت طولانی مدت، ایجاد مسیری برای تامین ارز 
واردات گوشی های بالای ۶۰۰ دلار جای امیدواری دارد، اما کارشناسان معتقدند که این روش 
نیز آسیب های جدیدی برای بازار ایجاد خواهد کرد. رضا خوش خرام، یکی از واردکنندگان بازار 
موبایل کشــور نیز شرط تامین ارز واردات موبایل های بالای ۶۰۰ دلار از طریق ارز صادرات 
را غیرمنطقی دانســته و می گوید: »با نیم نگاهی به ارزش واردات موبایل در سال های اخیر، 
می توان پیش بینی کرد که این بازار نیاز به تامین منابع ارزی ۳-۴ میلیارد دلاری دارد؛ حتی 
واردکنندگانی که دستی بر صادرات محصول دارند، بیش از چندین میلیون دلار ارز به دست 
نخواهند آورد و این میزان ابدا کفاف تامین موبایل  متناسب با نیاز بازار را نخواهد داد.«  در سال 
جاری سیاستگذاران با این رویکرد که گوشی های بالای ۶۰۰ دلار در رده کالاهای لوکس و 
غیرضروری قرار دارند، محدودیت های زیادی بر تخصیص ارز به واردات این گوشی ها  اعمال 
کرده انــد. خوش خرام با انتقاد از ایــن رویکرد می گوید: »نمی توان انکار کرد که تقاضا برای 
گوشی  های بالای ۶۰۰ دلار همیشــه در بازار وجود داشته و خواهد داشت؛ در نتیجه به هر 
شکل راهی برای تامین آن ایجاد خواهد شد.«  در این چند ماه که تخصیص ارز به واردات 
این گوشی ها عملا متوقف شده بود، واردات با رویه مسافری، بار تامین نیاز بازار را به دوش 
کشید. به همین دلیل خوش خرام معتقد است که شرط جدید تعریف شده برای تامین ارز واردات 

گوشی های لوکس، زمینه ساز ورود بازیگران جدیدی به بازار موبایل خواهد بود.
این واردکننده موبایل با اشــاره به اینکه اکنون بیشــترین منابع ارز صادراتی، از صادرات 
محصولات پتروشیمی حاصل می شود، به طرح یک سناریوی احتمالی برای ماه های پیش رو 
می پردازد و می گوید: »با این رویه احتمالا به زودی گروهی از شرکت های واردکننده موبایل، 
به ناچار با گروهی از شرکت های فعال در صنعت نفت و پتروشیمی وارد مذاکره می شوند و 
با تاسیس شــرکت های جدیدی در این حوزه، اقدام به واردات موبایل های بالای ۶۰۰ دلار 
در حجم های بسیار بالا خواهند کرد.« وی در نقد این اقدام می گوید: »مشکل این رویه آن 
اســت که با این کار عملا واردکنندگان کوچک و متوسطی که سال ها در این بازار فعالیت 
کرده و ســابقه دارند، از بازار کنار گذاشته می شوند و انحصار واردات موبایل در دست یک یا 
دو شــرکت خاص قرار می گیرد. به این ترتیب، رقابت در بازار از بین رفته و کنترل قیمت ها 

دشوار خواهد شد.«

نخعی، عضو کمیسیون انرژی مجلس بر ضرورت تدوین الگوهای 
قراردادی مناسب برای جلب سرمایه گذار در میادین مشترک نفتی و 

گازی توسط وزارت نفت تاکید کرد.
به گزارش بازار، مصطفی نخعی، با اشاره به ابلاغ سیاست های کلی برنامه هفتم، 
گفت: ۳ محور افزایش حداکثری تولید نفت خام و گاز طبیعی در میادین مشترک، 
افزایش ضریب بازیافت در میادین مشترک و افزایش ارزش افزوده از طریق تکمیل 
زنجیره ارزش صنعت نفت و گاز که در سیاست های کلی مطرح شده، جزء ضروریات 
در حوزه نفت و گاز هستند چراکه ما میادین مشترک بسیاری با کشورهای همسایه 
داریم لذا اولویت بهره برداری و افزایش تولید نفت را باید از طریق این میادین بگذاریم 
اما تاکنون سرمایه گذاری کمتری در این میادین شده و کشورهای رقیب بهتر از ما 
در میادین مشترک عمل کرده اند.نماینده مردم نهبندان و سربیشه در مجلس ادامه 
داد: علیرغم اینکه در سال های اخیر به میادین مشترک توجه بیشتری شده اما هنوز 
با ایده ال ها فاصله بسیاری داریم بنابراین باید سازو کار لازم برای سرمایه گذاری در 
میادین مشترک فراهم کرد، طبیعتا یکی از وظایف دولت و مشخصا وزارت نفت 
در این مســیر این است که الگوهای قراردادی مناسبی را برای جلب سرمایه گذار 

تدوین کند.
 سرمایه گذاری  صرفا متکی بر منابع دولتی نمی تواند

 ما را به اهداف خود نزدیک کند
وی با بیان اینکه انتظار اینکه این سرمایه گذاری ها صرفا متکی بر منابع دولتی انجام 
شود انتظار دور از دسترسی است و نمی تواند ما را به اهداف خود نزدیک کند، افزود: 
در این مسیر تدوین الگوهای قراردادی -که بخش خصوصی داخلی و خارجی را 
وارد این سرمایه گذاری ها کند ضروری است- چراکه تنها در این شرایط می توان 

نفت خام بیشتری را با تکیه بر منابع مشترک تولید کرد.
نخعی در تحلیل محور دیگر سیاست های کلی برنامه هفتم در حوزه صنعت نفت 
و گاز به ضرورت »افزایش ضریب بازیافت در میادین مشترک« اشاره کرد و گفت: 
این مسئله به بهره وری بیشتر در بخش بالادستی نفت و گاز مرتبط می شود، درواقع 
هر »یک درصد ضریب بازیافت« می تواند منابع مالی بسیاری را نصیب کشور کند 
لذا به مجموعه ای از اقدامات علمی و اجرای نیاز داریم، بنابراین علاوه بر پای کار 
آمدن مراکز علمی، دانشگاهی و نوآوری کشور، مجموعه های اجرایی نیز باید اراده 

کافی داشته باشد تا افزایش ضریب بازیافت از چاه های نفتی محقق شود.این نماینده 
مجلس مطرح کرد: »افزایش ارزش افزوده از طریق تکمیل زنجیره ارزش صنعت 
نفت و گاز« به عنوان محور سوم در سیاست های کلی برنامه هفتم در حوزه صنعت 
نفت و گاز نیز جزو مسائل مهم کشور است چراکه در بخش پالایش نفت خام، گاز 
طبیعی و محصولات پتروشیمی دچار خلاء های بسیاری هستیم، به عنوان مثال در 
حوزه پتروشیمی علیرغم پیشرفت های خوب در تولید اما به ارزش افزوده کمتری 

رسیده ایم و این وضعیت در حوزه نفت خام و میعانات گازی نیز دیده می شود.
 نبود نهاد سیاست گذار مناسب در حوزه پتروشیمی

 به خوبی احساس می شود
عضو کمیســیون انرژی مجلس شورای اســلامی با تاکید بر اینکه نبود نهاد 
سیاست گذار مناسب در حوزه پتروشیمی به خوبی احساس می شود، اظهار کرد: برای 
تحقق سیاست ها، تاسیس این نهاد سیاتگذار به منظور تبدیل محصولات پتروشیمی 
به محصولاتی با ارزش افزوده بیشتر و تکمیل زنجیره های تولید محصول ضروری 

است.
پتروشیمی ها هرطور می خواهند عمل می کنند

به گفته نخعی اکنون پتروشیمی ها هرطور می خواهند عمل می کنند و »شرکت 
ملی صنایع پتروشیمی« عملا نمی تواند نقش بالادستی خود به دلیل خلاءهای 
قانونی و تصویب نشدن اساسنامه شرکت ایفا کند و بیشتر جایگاه تشریفاتی دارد 
به همین دلیل یکی از تکالیف دولت تاسیس این نهاد یا تصویب هرچه سریع تر 
اساسنامه »شرکت ملی صنایع پتروشیمی« با هدف نقش در بحث سیاستگذاری 

است.
عضو کمیسیون انرژی مجلس شورای اسلامی بیان کرد: امید است در تدوین 
برنامه هفتم به این ملاحظات توســط مورد توجه قرار بگیرد تا برنامه ای معقول، 
منطقی و واقع بینامه با اهداف قابل دسترس مبتنی بر ظرفیت های کشور تدوین شود 
تا با دستیابی به این اهداف مورد نظر اتفاقات خوبی در کشور بی افتد.به گزارش خانه 
ملت، ضریب بازیافت به میزان بازیافت هر میدان نسبت به نفت خام در جای اولیه 
گفته می شود و ضریب بازیافت میدان های نفتی به شرایط فیزیکی سنگ مخزن، 
نوع سیال، فشار، درجه حرارت، مکانیسم طبیعی تولید و نحوه بهره برداری در طول 

زمان بستگی دارد.

ورود بازیگران جدید به بازار موبایل
واردات موبایل توسط شرکت های پتروشیمی؟ 

»شرکت ملی صنایع پتروشیمی« هنوز اساسنامه ندارد
عضو کمیسیون انرژی مجلس:
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